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KS § 148   KS KF/2019:29 - 002 
 
 

Meddelande och delegationsbeslut 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger förteckning över beslut fattade på grund av delegationsuppdrag: 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens 1:e vice ordförande 
nr 18/19 Beslut angående avgränsningsområde enligt 6 kap. miljöbalken 

avseende utfyllnad av vattenområde i Norra hamnen i Malmö 
 KS/KF 2019:185.407 
 
Delegationsbeslut fattade av delegat på kansliavdelningen 
nr 80-90/19 Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
nr 91 Beslut med anledning av begäran om utfående av allmän handling 
 KS/KF 2019:290.009 
nr 92-93/19 Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
 
Delegationsbeslut fattade av HR-chefen 
nr 58/19 Kommunal tjänstepension 

KS/KF 2019:30.002 
nr 59/19 Lokalt kollektivavtal – LOK, krislägesavtal 

KS/KF 2019:30.002 
nr 60/19 Överläggning angående rättning av preliminär lön 

KS/KF 2019:30.002 
nr 61-64/19 Fastställande av facklig tid med fackförbunden 

KS/KF 2019:30.002 
 
Delegationsbeslut fattade av samhällsbyggnadschefen 
nr 8/19 Undertecknande av köpeavtal gällande Vinstorp 31:6 
 KS/KF 2018:85.250 
nr 9/19 Köpebrev avseende fastigheten Vinstorp 31:7 
 KS/KF 2018:85.250 
 
Protokoll från sammanträde 2019-08-14, 2019-08-21, 2019-08-28, 2019-09-03 - 2019-
09-04, 2019-09-11 och 2019-09-17 med kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Protokoll från sammanträde 2019-09-05 med Kommunfullmäktige 
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Föreligger förteckning över meddelanden: 
 
Skrivelse från revisorerna angående socialnämndens prognostiserade underskott 
 
Protokoll från länsstyrelsen över inspektionen av kommunens 
överförmyndarverksamhet 
 
Skrivelse ”Vi måste leva värdegrunden” från skolledarna 
 
Kallelse till extra stämma för Öresunds vattenvårdsförbund 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2019-09-26 från kansliavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen lägger delegationsbesluten och meddelandena till handlingarna. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 149   KS KF/2019:169 - 042 
 
 

Månadsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-augusti 
2019 
 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger månadsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-augusti 
2019. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25, § 173. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25 § 173 
‒ Månads-/delårsrapport för kommunövergripande verksamhet, januari-augusti 

2019 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen lägger månadsrapport för kommunövergripande verksamhet, 

januari-augusti 2019, till handlingarna. 
 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 150   KS KF/2019:169 - 042 
 
 

Delårsrapport för Lomma kommun 2019 
 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger delårsrapport för Lomma kommun 2019. 
 
Ärendet har behandlats vid kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25, § 174. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde lämnar ekonomichef Marcus Nilsson en 
redogörelse. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25 § 174 
‒ Delårsrapport för Lomma kommun 2019 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige lägger med godkännande delårsrapport för Lomma kommun, 

januari-augusti 2019, till handlingarna. 
 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 151   KS KF/2019:143 - 041 
 
 

Förslag till budget 2020 och plan för ekonomin 2021-2023 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige fastställde 2018-11-08, § 64, budget för år 2019 samt plan för 
ekonomin för åren 2020-2021. Kommunstyrelsen fastställde 2019-03-27, § 70, 
budgetramar för åren 2020-2023 och investeringsramar för åren 2020-2027. 
 
Därefter hölls 2019-03-28 en mål- och budgetupptakt där budgetförutsättningar och 
budgetramar presenterades för nämndernas arbetsutskott, kommunfullmäktiges 
presidium, revisionen, fackliga representanter, förvaltningschefer och övriga berörda 
tjänstemän. 
 
Kommunstyrelsen upprättade 2019-06-19, §§ 120-121, förslag till budget för år 2020 
och plan för ekonomin för åren 2021-2023, vad det gäller driftbudget och 
investeringsbudget för sin egen verksamhet. Nämnderna har i likhet med 
kommunstyrelsen upprättat förslag till budget innefattande budget för år 2020 samt 
plan för ekonomin för åren 2021-2023. 
 
Kommunstyrelsen upprättade 2019-06-19, § 122, även förslag till kommunens 
exploateringsbudget för åren 2020-2023. 
 
Inför budgetberedningen har poster under finansförvaltningen uppdaterats utifrån nya 
förutsättningar. Bland annat har hänsyn tagits till skatteprognos 2019-08-22 från 
Sveriges kommuner och landsting (SKL). 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har vid sammanträde 2019-09-03 – 2019-09-04, 
§ 161, gjort en genomgång av budgetförutsättningarna och nämndernas budgetförslag 
för år 2020 samt planer för ekonomin för åren 2021-2023. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17, § 167. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-03-27 § 70, Budgetförutsättningar, ramar 

och riktade mål 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-05-08 § 92, Antagande av 

befolkningsprognos 2019-2024 för Lomma kommun 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-06-19 § 119, Förslag till preliminär 

nämndsplan för kommunstyrelsen 2020-2023 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-06-19 § 120, Förslag till budget för 

kommunstyrelsen 2020 samt plan för ekonomin 2021-2023 
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‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-06-19 § 121, Förslag till investeringsbudget 
för kommunstyrelsen 2020-2023 

‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-06-19 § 122, Förslag till 
exploateringsbudget 2020-2023 och senare 

‒ Protokoll från kommuncentrala samverkansgruppen 2019-06-18 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-06-11 § 58, Förslag till nämndsplan för 

socialnämnden 2020-2023 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-06-11 § 55, Förslag till driftbudget för 

socialnämnden 2020 samt plan för ekonomin 2021-2023 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-06-11 § 56, Förslag till investeringsbudget för 

socialnämnden 2020 samt plan för 2021-2027 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-05-07 § 47, Bostads- och lokalförsörjningsplan 

för socialnämnden 2019-2030 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2019-06-11 § 55, Förslag till 

nämndsplan 2020 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2019-06-11 § 53, Förslag till budget 

2020 och ekonomisk planering för åren 2021-2023 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2019-06-11 § 54, Förslag till 

investeringsbudget 2020-2023 och plan för investeringar 2024-2027 
‒ Protokoll från barn- och utbildningsnämnden 2019-04-09 § 28, Lokalbehovsplan 

2019 
‒ Yrkanden från Sveriges Skolledarförbund inför budget 2020-2023, daterade 2019-

05-20 
‒ Lärarförbundets yrkande angående UKF budgetförslag för 2019 i Lomma kommun, 

daterat 2019-05-21 
‒ Protokoll från kultur- och fritidsnämnden 2019-06-10 § 40, Förslag till nämndsplan 

2020 
‒ Protokoll från kultur- och fritidsnämnden 2019-06-10 § 39, Förslag till budget för 

kultur- och fritidsnämnden 2020, samt plan för 2021-2023 
‒ Protokoll från kultur- och fritidsnämnden 2019-04-01 § 40, Lokal- och 

markbehovsplan 2019 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 47, Förslag till nämndsplan för 

tekniska nämnden 2020-2023 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 51, Förslag till driftbudget för 

tekniska nämnden 2020 samt plan för ekonomin 2021-2023 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 52, Förslag till investeringsbudget 

för tekniska nämnden 2020 samt plan för 2021-2023 
‒ Protokoll från miljö- och byggnadsnämnden 2019-06-11 § 106, Beslut om 

nämndsplan 2020-2023 
‒ Protokoll från miljö- och byggnadsnämnden 2019-06-11 § 105, Driftbudget MBN 

2020 samt plan för ekonomin 2021-2023 
‒ Protokoll från revisionen 2019-08-19 § 10, Förslag till budget för revisionens 

verksamhet år 2020 samt plan för ekonomin för åren 2021-2023 
‒ Överförmyndaren, Ordförandebeslut 2019-08-15, Förslag till budget för 

överförmyndarens verksamhet år 2020 respektive plan för åren 2021-2023 
‒ Valnämnden, Ordförandebeslut 2019-08-14, Förslag till budget för valnämndens 

verksamhet år 2020 respektive plan för åren 2021-2023 
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‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17 § 167, Förslag till 
budget 2020 och plan före ekonomin 2021-2023 

‒ Protokoll från kommuncentrala samverkansgruppen 2019-10-01 
‒ Lärarnas riksförbund och Lärarförbundet, skrivelse inkommen 2019-10-02 
 
Kommunstyrelsens handläggning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde lämnar ekonomichef Marcus Nilsson och 
budgetekonom Elisabet Andersson en redogörelse. 
 
Överläggning 
Ordförande Robert Wenglén (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet 
med arbetsutskottets förslag till beslut avseende upprättande av förslag till budget för 
år 2020 och plan för ekonomin för åren 2021-2023, samt uppdrag till nämnder, 
förvaltningar och kommundirektör. 
 
Ordföranden yrkar vidare att kommunstyrelsen ska besluta föreslå fullmäktige att 
besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut, med följande tillägg: 
 
Kommunstyrelsen får vid behov, för kommunens räkning utan kommunfullmäktiges 
särskilda bemyndigande, nyupplåna, det vill säga öka kommunens låneskuld under år 
2020 till totalt 686 mnkr. Kommunstyrelsen har under år 2020 rätt att omsätta lån, det 
vill säga låna upp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning år 2020. 
 
Rune Netterlid (S) yrkar att kommunstyrelsen, i enlighet med arbetsutskottets förslag 
till beslut, ska besluta uppdra till samhällsbyggnadsförvaltningen att utreda behovet 
av, möjligheten och kostnaderna för kameraövervakning av Lomma station och 
Lomma torg/centrum och att till budgetarbetet för år 2021 ta fram ett 
kostnadsförslag, men att belysning vid Lomma bibliotek ska strykas, då detta redan är 
åtgärdat. 
 
Jonas Benke (L) yrkar att kommunstyrelsen, i enlighet med arbetsutskottets förslag till 
beslut, ska besluta uppdra till samhällsbyggnadsförvaltningen att utreda behovet av, 
möjligheten och kostnaderna för kameraövervakning av Lomma station och Lomma 
torg/centrum och att till budgetarbetet för år 2021 ta fram ett kostnadsförslag, med 
tillägget att uppdraget ska innefatta även kameraövervakning vid Bjärred centrum. 
 
Per Bengtsson (S) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta upprätta förslag till budget 
för år 2020 och plan för ekonomin för åren 2021-2023 i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut, med följande ändringar och tillägg: 
 
Balanskravsresultatet för år 2020 ska uppgå till 2%. 
 
Socialnämndens budget ska utökas med 4 mnkr för kvalitetshöjning av arbetet som 
kontaktperson i hemtjänsten. 
 
Socialnämndens budget ska utökas med 4 mnkr för externa placeringar inom Individ- 
och familjeomsorg. 
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Socialnämndens budget ska utökas med 500 tkr för hjälpmedel relaterat till att 
medborgarna kommer hem snabbare från sjukhus och har av den anledningen större 
behov av hjälpmedel än tidigare. 
 
Socialnämndens budget ska år 2020 utökas med 250 tkr för att förbereda start av 
familjecentral. 
 
Socialnämndens budget ska år 2021 utökas med 1,5 mnkr för att förbereda 
återtagandet av de särskilda boendena till kommunal regi. 
 
Socialnämndens budget ska utökas med 10 %, ca 8,0 mnkr, för särskilt boende år 2021 
vid ett återtagande till kommunal regi. 
 
Barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 1,7 mnkr för utökad timplan 
beslutad av regeringen. 
 
Barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 2,5 mnkr till elevhälsan riktat 
för att motverka stress och psykisk ohälsa i grundskolan. 
 
Barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 1,7 mnkr för att ta bort 
måltidsavgiften för elever i gymnasieskolan. 
 
Kommunstyrelsens förfogandepost för oförutsedda utgifter ska utökas med 
resterande positivt resultat upp till balanskravsresultatet för 2020. 
 
HR-avdelningen ska ges i uppdrag att se över kommunens anställningsformer och göra 
heltid till norm. 
 
Kristina Thored (FB) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta upprätta förslag till budget 
för år 2020 och plan för ekonomin för åren 2021-2023 i enlighet med arbetsutskottets 
förslag till beslut, med följande ändringar och tillägg: 
 
Kommunstyrelsens budget ska år 2020 utökas med 300 tkr för en förstudie avseende 
övergång över Lödde å. 
 
Investeringsbudgeten ska år 2023 utökas med 45 mnkr avseende byggnation av ett 
nytt folkbibliotek i Bjärred. 
 
Barn- och utbildningsnämndens budget ska för åren 2020-2023 utökas med 660 tkr 
årligen för en skolskötersketjänst med fokus på psykisk ohälsa bland unga. 
 
Ordförande Robert Wenglén yrkar bifall till Rune Netterlids och Jonas Benkes 
yrkanden. 
 
Ordföranden yrkar därefter avslag på samtliga av Per Bengtssons yrkanden. 
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Ordföranden yrkar slutligen bifall till Kristina Thoreds yrkande avseende övergång över 
Lödde å. 
 
Jerry Ahlström (M) yrkar avslag på Kristina Thoreds yrkanden avseende folkbibliotek 
och skolskötersketjänst. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 20:46-21:01. 
 
Propositionsordning 
Sedan överläggningen förklarats avslutad meddelar ordföranden att han först avser att 
ställa proposition på frågan om bifall respektive avslag på sitt eget yrkande avseende 
upprättande av förslag till budget för år 2020 och plan för ekonomin för åren 2021-
2023 i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Ordföranden meddelar att han därefter avser att ställa proposition på frågan om bifall 
respektive avslag på sitt eget yrkande om att kommunstyrelsen ska besluta föreslå 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med arbetsutskottets förslag till beslut, med 
tillägget avseende bemyndigandet om nyupplåning. 
 
Ordföranden meddelar att han slutligen avser att ställa proposition på frågan om bifall 
respektive avslag på Rune Netterlids, Jonas Benkes, Per Bengtssons och Kristina 
Thoreds resta ändrings- och tilläggsyrkanden. 
 
Denna propositionsordning godkänns. 
 
Ordföranden ställer proposition på frågan om bifall respektive avslag på sina egna 
yrkanden, varefter kommunstyrelsen bifaller de samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Rune 
Netterlids yrkande avseende belysning vid biblioteket, varefter kommunstyrelsen 
bifaller det samma.  
 
Sedan ställer ordförande proposition på frågan om bifall respektive avslag på Jonas 
Benkes yrkande avseende kameraövervakning även vid Bjärred centrum, varefter 
kommunstyrelsen bifaller det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att balanskravsresultatet för år 2020 ska uppgå till 2%, 
varefter kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget ska utökas med 4 mnkr för 
kvalitetshöjning av arbetet som kontaktperson i hemtjänsten, varefter 
kommunstyrelsen avslår det samma. 
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Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget ska utökas med 4 mnkr för externa 
placeringar inom Individ- och familjeomsorg, varefter kommunstyrelsen avslår det 
samma. 

 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget ska utökas med 500 tkr för 
hjälpmedel relaterat till att medborgarna kommer hem snabbare från sjukhus och har 
av den anledningen större behov av hjälpmedel än tidigare, varefter ordföranden 
finner att kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns: 
 
Den som önskar bifalla Per Bengtsson yrkande röstar ja, och den som önskar avslå det 
samma röstar nej. 
 
Voteringen utfaller enligt följande, vilket närmare framgår av till protokollet bifogad 
voteringslista. 
 

./. Bilaga A. 
 
Ja 5, Nej 8. 
 
Ordföranden förklarar att kommunstyrelsen därmed har beslutat att avslå Per 
Bengtssons yrkande. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget år 2020 ska utökas med 250 tkr för 
att förbereda start av familjecentral, varefter kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget år 2021 ska utökas med 1,5 mnkr 
för att förbereda återtagandet av de särskilda boendena till kommunal regi, varefter 
kommunstyrelsen avslår det samma. 

 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att socialnämndens budget ska utökas med 10 %, ca 8,0 mnkr, 
för särskilt boende år 2021 vid ett återtagande till kommunal regi, varefter 
kommunstyrelsen avslår det samma. 

 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 1,7 
mnkr för utökad timplan beslutad av regeringen, varefter kommunstyrelsen avslår det 
samma. 

 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 2,5 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 13 (39) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2019-10-02 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

mnkr till elevhälsan riktat för att motverka stress och psykisk ohälsa i grundskolan, 
varefter ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns: 
 
Den som önskar bifalla Per Bengtsson yrkande röstar ja, och den som önskar avslå det 
samma röstar nej. 
 
Voteringen utfaller enligt följande, vilket närmare framgår av till protokollet bifogad 
voteringslista. 
 

./. Bilaga B. 
 
Ja 5, Nej 8. 
 
Ordföranden förklarar att kommunstyrelsen därmed har beslutat att avslå Per 
Bengtssons yrkande. 

 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att barn- och utbildningsnämndens budget ska utökas med 1,7 
mnkr för att ta bort måltidsavgiften för elever i gymnasieskolan, varefter 
kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att utöka kommunstyrelsens förfogandepost för oförutsedda 
utgifter med resterande positivt resultat upp till balanskravsresultatet för år 2020, 
varefter kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på Per 
Bengtssons yrkande om att HR-avdelningen ska ges i uppdrag att se över kommunens 
anställningsformer och göra heltid till norm, varefter kommunstyrelsen avslår det 
samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på 
Kristina Thoreds yrkande om att kommunstyrelsens budget år 2020 ska utökas med 
300 tkr för en förstudie avseende övergång över Lödde å, varefter kommunstyrelsen 
bifaller det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på 
Kristina Thoreds yrkande om att investeringsbudgeten år 2023 ska utökas med 45 
mnkr avseende byggnation av ett nytt folkbibliotek i Bjärred, varefter 
kommunstyrelsen avslår det samma. 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på frågan om bifall respektive avslag på 
Kristina Thoreds yrkande om barn- och utbildningsnämndens budget för åren 2020-
2023 ska utökas med 660 tkr årligen för en skolskötersketjänst med fokus på psykisk 
ohälsa bland unga, varefter kommunstyrelsen avslår det samma. 
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Kommunstyrelsens beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen upprättar förslag till budget för år 2020 och plan för ekonomin 

för åren 2021-2023 i enlighet med bilaga. 
 

./. Bilaga C, D, E. 
 

‒ Kommunstyrelsen uppdrar till samtliga nämnder att utreda hur 
avgiftsfinansieringsgraden kan öka, både genom lägre kostnader och högre 
intäkter. 
 

‒ Kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att inför beslut om budgetramar 
för år 2021 och framåt komma med förslag på hur hemtagningseffekterna av 
digitaliseringssatsningarna ska fördelas mellan nämnderna. 

 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att inför beslut om budgetramar 

för år 2021 och framåt komma med förslag på hur effektiviseringskravet om 5,0 
mnkr ska fördelas mellan nämnderna.   

 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till barn- och utbildningsnämnden att inför 

budgetarbetet år 2021 återkomma med underlag som beskriver behov av nya 
lokaler vad det gäller investeringsprojektet ”Alléskolan, 6 klassrum m.m.”. 

 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till samhällsbyggnadsförvaltningen att utreda behovet 

av, möjligheten och kostnaderna för kameraövervakning av Lomma station, 
Lomma torg/centrum och Bjärreds station och att till budgetarbetet för år 2021 ta 
fram ett kostnadsförslag. 

 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Budgetförslag innefattande budget för år 2020 och plan för ekonomin för åren 

2021-2023 fastställs i enlighet med bilaga. 
 
./. C, D, E. 
 

‒ Kommunstyrelsen får vid behov, för kommunens räkning utan 
kommunfullmäktiges särskilda bemyndigande, nyupplåna, det vill säga öka 
kommunens låneskuld under år 2020 till totalt 686 mnkr. Kommunstyrelsen har 
under år 2020 rätt att omsätta lån, det vill säga låna upp motsvarande belopp på 
de lån som förfaller till betalning år 2020. 

 
‒ Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld ingå borgen för Lomma 

Servicebostäder AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 123 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
 

‒ VA-SYD utnyttjar, enligt bestämmelser i förbundsordningen, delägarkommunernas 
finansfunktioner för finansiering av verksamheten vilket innebär att Lomma 
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kommun likvidmässigt ska upprätthålla ett låneutrymme om 40 mnkr årligen, år 
2020 och 2021, för ändamålet. 

 
‒ Finansiella mål för åren 2020-2023 och verksamhetsmål enligt god ekonomisk 

hushållning, i form av riktade mål till nämnderna, för år 2020 fastställs i enlighet 
med bilaga. 

 
./. Bilaga F. 

 
‒ Nämndsmålen för år 2020 fastställs i enlighet med bilaga. 

 
./. Bilaga G. 

 
‒ Skattesatsen för år 2020 fastställs till 19,64 kronor/skattekrona. 
 
Ej deltagande i beslut 
Jimmy Ringström avstår från att delta i besluten avseende Per Bengtssons yrkande om 
att socialnämndens budget år 2021 ska utökas med 1,5 mnkr för att förbereda 
återtagandet av de särskilda boendena till kommunal regi och Per Bengtssons yrkande 
om att socialnämndens budget ska utökas med 10 %, ca 8,0 mnkr, för särskilt boende 
år 2021 vid ett återtagande till kommunal regi. 
 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 152   KS KF/2019:308 - 250 
 
 

Godkännande av förlängd byggnadsskyldighet gällande fastigheten 
Borgeby 16:68 
 
 
Ärendebeskrivning 
Parlebo AB förvärvade i juni 2017 fastigheten Borgeby 16:68 på verksamhetsområdet i 
Borgeby. Tillträdesdagen sattes till den 1 oktober 2017. Enligt köpeavtalet ska de 
senast den 1 oktober 2019 ha uppfört en verksamhetslokal på fastigheten.  
 
På grund av sjukdom har Parlebo AB ansökt om att deras byggnadsskyldighet ska 
förlängas till den 31 december 2020. Enligt köpeavtalet kan Kommunstyrelsen medge 
tidsförlängning om särskilda skäl föreligger. Såsom särskilda skäl räknas bland annat 
förändrade familjeförhållanden, konkurs och dylikt.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har efter diskussion med Parlebo AB gjort 
bedömningen att deras planer på att genomföra byggnation enligt tidigare intentioner 
kvarstår och är seriösa. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår Kommunstyrelsen att godkänna att Parlebo 
AB får förlängd byggnadsskyldighet på fastigheten Borgeby 16:68 till den 31 december 
2020. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17, § 168. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17 § 168 
‒ Skrivelse 2019-08-29 från samhällsbyggnadschefen och exploateringsingenjören 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen godkänner att Parlebo AB får förlängd byggnadsskyldighet på 

fastigheten Borgeby 16:68 till den 31 december 2020. 
 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 153   KS KF/2019:300 - 012 
 
 

Yttrande över nämndernas preliminära nämndsplaner 2020-2023 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2018-06-07, § 40, om införandet av ett nytt styrsystem 
– ”Så här styrs Lomma kommun! – Styrsystem för att leda, utveckla och följa upp 
verksamheten genom mål”. Av styrsystemet framgår bland annat att varje nämnd ska 
formulera nämndsmål för sin verksamhet genom en nämndsplan. De nämndsplaner 
som antas för perioden 2020-2023 utgår från det nya styrsystemet och är fyraåriga 
istället för som tidigare ettåriga.  
 
En nyhet i styrsystemet är att kommunfullmäktige kan rikta särskilda mål till 
nämnderna. Detta innebär att nämndsplanerna utgörs dels av de egna målen och dels 
av eventuella riktade mål från  kommunfullmäktige. När en nämnd fått ett riktat mål 
tilldelat sig anger nämnden hur den ska ta sig an målet, specificerar vilka mått som ska 
användas och bryter ned målvärde per år för den tidsperiod som målet omfattar.  
 
Nämnderna initierar och formulerar sina egna mål i nämndsplanen. Nämndsmålen 
beskriver vilket resultat som nämnden ska åstadkomma för att bidra till att de 
övergripande målen uppfylls. De utgörs även av övriga mål som nämnden vill 
prioritera utifrån sitt ansvarsområde enligt reglemente och lagstiftning etcetera. 
Nämndsmålen utgör resultatmål för de verksamheter som nämnden ansvarar för och 
anger vad som ska uppnås. Målen ska vara få till sitt antal för att möjliggöra en tydlig 
styrning och stark förankring. 
 
Enligt årshjulet för styrsystemet antas preliminära nämndsplaner av respektive nämnd 
under juni månad. Kommunfullmäktige fastställer sedan nämndsmålen i enlighet med 
sin grundläggande roll och överordnade ställning i kommunen. Syftet är att säkerställa 
att nämndsmålen ligger i linje med kommunfullmäktiges viljeinriktning, såsom den 
uttrycks genom visionen, de övergripande målen och de riktade målen. Vidare 
säkerställer kommunfullmäktige att nämnden tagit sig an det eventuella riktade mål 
som nämnden fått tilldelat sig. I denna process har kommunstyrelsen, i enlighet med 
sin ordinarie beredningsfunktion till fullmäktige, en beredande roll kring 
nämndsmålen. Nämnderna beslutar sedan slutgiltigt om sin budget och nämndsplan i 
november månad. 

 
I och med antagandet av ny vision och övergripande mål samt nytt styrsystem har 
nämndsplanerna och processen rörande målen förändrats. Fram till 2019 gällde andra 
övergripande målområden som i sin tur hade 21 undermål som nämndsmålen skulle 
anknyta till. Från och med 2020 års nämndsplaner gäller istället följande fyra 
övergripande mål: 
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‒ Kvalitet i framkant 
‒ Trygghet i livets alla skeden 
‒ Balanserat hållbarhetsarbete 
‒ Den kommunikativa kommunen 

 
En ny nämndsplanemall har tagits fram under våren vilken ska användas av samtliga 
nämnder för att säkerställa kvaliteten i nämndsplanerna. Nytt i mallen är bland annat 
att planen är fyraårig, har krav på en förklarande text till varje mål, har ett särskilt 
avsnitt för riktade mål samt tabeller med målvärden fram till 2023, och resultaten ett 
flertal år tillbaka för varje uppsatt mål.  
 
Under våren har nämnderna inför framtagande av sina nämndsmål genomfört 
nämndsplanedagar eller motsvarande och utvecklingsavdelningen har inbjudits att 
delta av samtliga nämnder. Vid dessa dagar har följande budskap från styrdokumentet 
framhållits som särskilt viktiga: 
 
‒ Målen ska vara uttryck för en politisk prioritering och vara ett verktyg för att höja 

kvaliteten. De ska vara påverkbara utifrån kommunens rådighet och nämndens 
uppdrag och fokusera på förbättringsområden. Varje nämnds mål ska ligga i linje 
med ansvarsområde enligt reglemente och lagstiftning. 

‒ Målen ska vara styrande, dvs. vara mål och inte aktiviteter, vara få till antalet, vara 
precisa, ha ett starkt ägarskap och  vara väl kända samt kunna användas i 
styrningen av verksamheten. 

‒ Målen ska vara mätbara och möjliga att analysera genom ett fåtal relevanta och 
träffsäkra mått och ha sin utgångspunkt i medborgarens bedömning och 
perspektiv. 

‒ Det riktade målet som tilldelats från kommunfullmäktige ska vara väl avgränsat i 
nämndsplanen och det ska tydligt framgå hur nämnden tar sig an det riktade 
målet, med angivet målvärde samt hur det ska följas upp.   

 
I utvecklingsavdelningens granskning av nämndernas preliminära nämndsplaner har 
ovanstående använts som bedömningsgrund. En jämförelse har även gjorts med 2019 
års nämndsplaner för att se vilken effekt den nya visionen och de nya övergripande 
målen samt det nya styrsystemet har haft på nämndsplanerna för perioden 2020-2023 
i Lomma kommun. 

 
Utvecklingsavdelningen har i skrivelse 2019-08-16 lämnat följande yttrande avseende 
nämndernas preliminära nämndsplaner för åren 2020-2023: 
 

Övergripande reflektioner gällande de preliminära nämndsplanerna 
 
Allmänt 
Den nya nämndsplanemallen som tagits fram i samverkan mellan kommunledningskontoret och 
övriga förvaltningar bedöms ha bidragit till en utveckling av målen och en gemensam plattform 
för hur målen formuleras. Samtliga nämnder har i huvudsak använt mallen på ett likvärdigt sätt 
och nyheter i form av t.ex. ingresser till varje mål samt tabeller kopplade till målvärden och 
resultat har underlättat förståelsen av planerna. 
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Samarbetet mellan kommunstyrelsen  och andra nämnder samt kommunledningskontoret i 
målarbetet bedöms ha utvecklats på ett tillfredsställande sätt. Det konkreta arbetet i enlighet 
med nya styrsystemet påbörjades under våren 2019 då kommunstyrelsen bjöd in nämnderna till 
en budgetupptakt med ett gemensamt mål- och budgetseminarium, vilket inte har skett tidigare.  
I målstyrningsarbetet har under våren även ingått att utveckla de förutsättningar som krävs för att 
kvaliteten på nämndernas mål och uppföljning ska höjas ytterligare. Nämndsplanedagar, internt 
kvalitetsnätverk och arbete med ny nämndsplanemall är exempel på aktiviteter som fördjupat 
samarbetet. 
 
Riktade mål 
Varje nämnd inklusive kommunstyrelsen har inför 2020 fått varsitt ettårigt riktat mål till sig 
genom beslut i kommunstyrelsen den 14 mars. Dessa riktade mål kommer att fastställas av 
kommunfullmäktige i samband med fastställande av budget och nämndsplaner i oktober. Samtliga 
nämnder anger på ett tydligt och avgränsat sätt sitt riktade mål i nämndsplanen samt hur det ska 
mätas och följas upp. Vid kontroll konstateras att lydelserna i målformuleringarna är desamma 
som angetts i beslutet från kommunstyrelsen i samtliga planer. Det riktade målets målvärde har 
respektive nämnd haft rådighet att utforma. I tre av planerna har nämnden angett samma 
målvärde som föreslagits av kommunstyrelsen i anslutning till målformuleringen, medan det skett 
en förändring i resterande tre: Kommunstyrelsen har lagt till ytterligare ett mått och då det inte 
fanns något angivet mått i tekniska nämndens riktade mål har nämnden skapat ett eget målvärde. 
Miljö- och byggnadsnämnden har höjt ambitionsnivån med ytterligare tre indexsteg jämfört med 
det föreslagna målvärdet. Flera av nämnderna har även angett att de har för avsikt att införliva de 
riktade ettåriga målen genom att omvandla dessa till nämndsmål i planen från och med 2021. 

 
Styrande och mätbara mål  
I årsredovisningen för 2018 fanns det upptaget 51 nämndsmål samt 8 verksamhetsmål. I de nya 
preliminära nämndsplanerna för 2020-2023 finns sammantaget 25 nämndsmål och 6 riktade mål, 
vilket nära nog innebär en halvering. De flesta nämnder har tagit med fyra nämndsmål i sina 
planer, och som mest har sex nämndsmål tagits upp. Detta uppfyller styrsystemets intentioner om 
färre antal mål och bedöms borga för en tydlig styrning med en tydlig riktning för hela 
organisationen. 
 
Vidare kan konstateras att förslaget i förra årets yttrande angående att mätningar och resultat 
kopplat till nämndsmål ska tydliggöras har fått full genomslagskraft. Alla nämnder har – där det 
varit möjligt - synliggjort tidigare resultat kopplat till aktuellt mål och majoriteten har anlagt ett 
flerårigt perspektiv på resultatuppföljningen. Även uppmaningen att ta hänsyn till 
rådighetsperspektivet har fått genomslag i de nya nämndsplanerna, och analys synes vara gjord 
kring vilka faktorer som nämnden själv styr över och vilka uppdrag som ligger på andra aktörer.  
 
Koppling mellan övergripande mål och nämndsmål 
Vad gäller kopplingen mellan de övergripande målen och nämndsmålen kan konstateras följande.  
Av totalt 31 riktade mål och nämndsmål har 21 av målen koppling till det övergripande målet 
rörande kvalitet, 10 har koppling till trygghet, 7 har koppling till hållbarhet och 6 har koppling till 
den kommunikativa kommunen. Två nämnder (BUN och TN) har koppling till samtliga 
övergripande mål i sina nämndsplaner medan fyra av nämnderna enbart angett koppling till tre av 
de fyra övergripande målen. 
 
I styrsystemet anges att samtliga nämnder utifrån sitt ansvarsområde ska bidra till och verka 
utifrån de övergripande målen. Vidare anges att nämndsmålen ska beskriva vilket resultat som 
nämnden ska åstadkomma för att bidra till att de övergripande målen uppfylls. Däremot anges 
inte uttryckligen att samtliga nämndsplaner måste ha koppling till samtliga övergripande mål. 
 
Om det är en intention att samtliga nämndsplaner ska ha koppling till samtliga övergripande mål 
bör detta förtydligas, förslagsvis antingen genom en revidering av styrdokumentet eller genom 
anvisningar till styrdokumentet. 
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Sammanfattande bedömning 
I analysen av kvaliteten för samtliga nämndsplaner syns en utveckling och förflyttning jämfört 
med tidigare år i de nya preliminära planerna. Vid årets granskning av nämndsplanerna kan det 
konstateras att alla nämndsplaner i stort ligger i linje med vad som krävs för att fullgöra uppdraget 
utifrån kommunens styr- och kvalitetssystem. Dock finns i vissa delar fortsatt utvecklingspotential, 
vilket redovisas nämndspecifikt under nästa avsnitt. 
 
 
Nämndspecifika synpunkter 
 
Kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt tre nämndsmål med tillhörande 
målvärden och tabeller. Planen bedöms uppfylla kraven enligt det nya styrdokumentet, 
reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Planen har kopplingar till tre av fyra övergripande mål: kvalitet i framkant, balanserat 
hållbarhetsarbete samt den kommunikativa kommunen.  
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 nya. 
 
Socialnämnden 
Socialnämndens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt fyra nämndsmål med tillhörande 
ingresser och tabeller med angivna målvärden och resultat. Det riktade målets föreslagna 
målvärde har inte förändrats av nämnden jämfört med kommunstyrelsens beslut om riktade mål. 
Planen har kopplingar till tre av fyra övergripande mål: kvalitet i framkant, trygghet i livets alla 
skeden samt balanserat hållbarhetsarbete.  
 
Målen har utvecklats till att bli mer verksamhetsspecifika än i tidigare nämndsplaner. Det finns en 
tydlig koppling mellan målen och dess målvärden. Planen bedöms uppfylla kraven i det nya 
styrsystemet, reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 nya. De möjliga 
förbättringsåtgärder som togs upp vid förra årets yttrande över kommunens nämndsplaner har 
samtliga genomförts i samband med nämndens fastställande av planen för 2019. 
 
Möjligt förbättringsområde i samband med fastställande av planen: 
 
- För nämndsmålet om tryggheten för de mest sjuka saknas ett målvärde för 2022, vilket bör 

läggas till. 
 
Barn- och utbildningsnämnden 
Barn- och utbildningsnämndens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt sex nämndsmål med 
tillhörande ingresser och tabeller med angivna målvärden och resultat. Det riktade målets 
föreslagna målvärde har inte förändrats av nämnden jämfört med kommunstyrelsens beslut om 
riktade mål. Planen har kopplingar till samtliga fyra övergripande mål: kvalitet i framkant, trygghet 
i livets alla skeden, balanserat hållbarhetsarbete samt den kommunikativa kommunen.  
 
Planen bedöms uppfylla kraven i det nya styrsystemet, reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 utom det riktade målet i princip 
likalydande som för tidigare år. Vissa mindre justeringar har skett i själva målformuleringarna, och 
hänvisningar till vilken aktuell mätning har införts. För de mål med ett flertal mått har 
förtydligande skett rörande hur många av målen som måste vara uppnådda för att målet ska 
anses vara uppfyllt.  
 
Möjligt förbättringsområde i samband med fastställande av planen: 
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- I styrsystemet anges att varje mål ska ha ett fåtal mått kopplade till sig, men i aktuell plan 
finns flera mål som har minst fyra eller fem mått. Detta kan medföra en risk för otydlighet i 
målets styrning. 

- För samtliga mål har enbart målvärdet för 2020 tagits upp, men då nämndsplanerna är 
fyraåriga och för att se den tänkta långsiktiga effekten rekommenderas att målvärden fylls i 
för samtliga år fram till 2023. 

 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kultur- och fritidsnämndens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt fyra nämndsmål med 
tillhörande ingresser och tabeller med angivna målvärden och resultat. Det riktade målets 
föreslagna målvärde har inte förändrats av nämnden jämfört med kommunstyrelsens beslut om 
riktade mål. Planen har kopplingar till tre av fyra övergripande mål: kvalitet i framkant, trygghet i 
livets alla skeden samt den kommunikativa kommunen.  
 
Planen bedöms uppfylla kraven i det nya styrsystemet, reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 utom det riktade målet 
likalydande som för tidigare år. Vissa mindre justeringar har skett för något mått men annars är 
lydelserna desamma. De möjliga förbättringsåtgärder som togs upp vid förra årets yttrande över 
kommunens nämndsplaner har samtliga genomförts i samband med nämndens fastställande av 
planen för 2019. 
 
Möjligt förbättringsområde i samband med fastställande av planen: 
 
- I styrsystemet anges att varje mål ska ha ett fåtal mått kopplade till sig, men i aktuell plan 

finns ett mål som har fyra mått. Detta kan medföra en risk för otydlighet i målets styrning. 
- För samtliga mål har enbart målvärdet för 2020 tagits upp, men då nämndsplanerna är 

fyraåriga och för att se den tänkta långsiktiga effekten rekommenderas att målvärden fylls i 
för samtliga år fram till 2023. 

 
Tekniska nämnden 
Tekniska nämndens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt fyra nämndsmål med tillhörande 
ingresser och tabeller med angivna målvärden och resultat. Det riktade målets föreslagna 
målvärde har nämnden själv lagt till eftersom det inte fanns i kommunstyrelsens beslut om 
riktade mål. Måttet bedöms vara ok. Planen har kopplingar till samtliga fyra övergripande mål: 
kvalitet i framkant, trygghet i livets alla skeden, balanserat hållbarhetsarbete samt den 
kommunikativa kommunen. 
 
Planen bedöms uppfylla kraven i det nya styrsystemet, reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Nämnden har angett att man vid kommande revidering har för avsikt att införliva det ettåriga 
riktade målet i nämndsplanen som ett nämndsmål för perioden 2021-23. 
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 i princip helt nya. Ingresserna till 
varje mål har medfört att förståelsen av målinnebörden ökat. Den förbättringsåtgärd som togs 
upp vid förra årets yttrande över kommunens nämndsplaner har genomförts i samband med 
nämndens fastställande av planen för 2019. 
 
 
 
Möjligt förbättringsområde i samband med fastställande av planen: 
 
- Under målet rörande kommunikation finns inga målvärden angivna. Detta måste justeras så 

att målvärden finns angivna inför fastställande av nämndsplanen. 
 
Miljö- och byggnadsnämnden 
Miljö- och byggnadsnämndens nämndsplan innehåller ett riktat mål samt fyra nämndsmål med 
tillhörande ingresser och tabeller med angivna målvärden och resultat. Det riktade målets 
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föreslagna målvärde har nämnden höjt ytterligare tre nivåer jämfört med det av 
kommunstyrelsens föreslagna i beslutet om riktade mål. Resonemanget kring målvärdet bedöms 
vara väl underbyggt. Planen har kopplingar till tre av fyra övergripande mål: kvalitet i framkant, 
trygghet i livets alla skeden samt den kommunikativa kommunen. 
 
Planen bedöms uppfylla kraven i det nya styrsystemet, reglementet och bedömningsgrunderna.  
 
Nämnden har angett att man vid kommande revidering har för avsikt att införliva det ettåriga 
riktade målet i nämndsplanen som ett nämndsmål för perioden 2021-23. 
 
Jämfört med nämndsplanen för 2019 är samtliga mål för 2020-23 i princip helt nya. Ingresserna till 
varje mål har medfört att förståelsen av målinnebörden ökat.  
 
Gällande de två förbättringsåtgärder som togs upp vid förra årets yttrande över kommunens 
nämndsplaner konstateras att nämnden genomfört en föreslagen åtgärd men lämnat den andra 
utan ändring i samband med nämndens fastställande av planen för 2019. 
 
Möjligt förbättringsområde i samband med fastställande av planen: 
 
- Gällande målet om bygglovsansökningar bedöms målrubriken i sig inte tillräcklig för att 

påvisa målets serviceaspekt för medborgaren. Att bygglovsansökningar ska öka via e-tjänst är 
inte ett värde i sig utan istället måste serviceaspekter för medborgarna vägas in. Eftersom 
det numera finns ingresser med förklarande text till varje mål i planen bedöms det dock 
sammantaget vara tillräckligt för att sammantaget svara mot kraven på att mål ska ha en 
styrande effekt, vara kvalitetsinriktade och utgå från medborgaren. Dock kan nämnden i 
samband med revidering inför 2021 överväga en målformulering där medborgarnas 
servicebehov täcks in redan i huvudrubriken.  

- Samma bedömning gäller för målet om att samtliga livsmedelsverksamheter som har en hög 
riskklass ska kontrolleras varje år. Målformuleringen är i sig inte tillräcklig men tillsammans 
med ingressen nås en förståelse för service- och kvalitetsaspekterna. Även här kan nämnden 
i samband med revidering inför 2021 utveckla målformuleringen. 

 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09, § 155. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09 § 155 
‒ Skrivelse 2019-08-19 från verksamhetsutvecklaren 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2019-06-19 § 119 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-06-11 § 58 
‒ Protokoll  från barn- och utbildningsnämnden  2019-06-11 § 55 
‒ Protokoll från kultur- och fritidsnämnden 2019-06-10 § 40 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 47 
‒ Protokoll från miljö- och byggnadsnämnden 2019-06-11 § 106 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 154   KS KF/2019:145 - 210 
 
 

Uppföljning av detaljplaneläget 
 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger sammanställning avseende aktuellt planläge. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17, § 169. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-17 § 169 
‒ Planlägeslista, daterad 2019-09-16 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen har tagit del av informationen. 

 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 155   KS KF/2018:70 - 219 
 
 

Uppdrag avseende upprättande av förslag till detaljplan för del av 
Alnarp 1:1, Lomma kommun 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen gav 2018-05-16, § 73, positivt planbesked för att planlägga den del 
av Alnarp 1:1 som utgörs av Mellangård för forskningsändamål och verksamheter som 
kan knytas till forskning så som näringslivsetableringar. En förfrågan om planläggning 
har sedan kommit in från Sveriges Lantbruksuniversitet om att planlägga del av Alnarp 
1:1 – Mellangård.  
 
Syftet med planen är att säkerställa ett område för forskning och innovation inom 
klimat, ekologi och miljö. Visionen är att Mellangård ska bli ett komplement till 
campus på Alnarp avseende testbäddar, plattform och synergier av olika 
forskningsanknutna anslag. Området ska alltså även användas för obunden forskning 
och företagande för att öka innovationstakten och utnyttja plattformar för synergier 
mellan akademi och näringsliv. Verksamheterna ska vara inom gröna näringar och vara 
av sådan art att de antingen är knutna till, eller har fördel av att vara nära, forsknings- 
och/eller försöksverksamhet. 
 
Huvudsakliga användningar förväntas i dagsläget bli icke störande verksamheter, 
alternativt icke störande industri, och skola. I användningen verksamheter ingår 
laboratorier, lager och kontor för verksamheterna. I användningen skola ingår 
forskningslokaler och personalkontor. Det finns befintliga bostäder inom området och 
dessa önskas planläggas som bostad. Användningarna förväntas i dagsläget att 
rymmas inom befintliga byggnader. 

 
Området är ej tidigare planlagt och är inte utpekat i Översiktsplan för Lomma kommun 
som antogs av kommunfullmäktige 2011-02-10. Detaljplanen medför att lokaler som 
tidigare varit jordbrukslokaler tas i anspråk. Översiktsplanen anger att kommunen ska 
vara mycket restriktiv mot att jordbruksmark tas i anspråk. I det här fallet handlar dock 
planuppdraget om att omvandla ett område med befintliga byggnader till byggnader 
för forskning och företagande som har stark anknytning till gröna näringar. 
Översiktsplanen pekar ut andra områden runt Alnarpsområdet för detta ändamål. 
Detaljplanen bedöms som förenlig med översiktsplanens syfte. 
 
I Planprogram för Alnarpsområdet, Antaget av kommunfullmäktige 2016-03-17, 
omnämns Mellangård: ”Utanför själva universitetsområdet, campus, finns möjlighet 
att utveckla verksamheter i den tidigare lantbruksgården Mellangård. Här finns planer 
på att skapa en grön hubb för samarbete mellan näringsliv och akademi”. 
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Planuppdraget stämmer överens med planprogrammets intentioner och området är 
utpekat i planprogrammet.  
 
Andra förutsättningar är bland annat att del av bebyggelsen inom tänkt planområde är 
utpekat i Kulturmiljöprogram Lomma kommun, antaget av kommunfullmäktige 2005-
11-24. Vidare ligger området inom riksintresse för kustzon samt riksintresse för 
kulturmiljö (Alnarp). Området ingår även i det regionala kulturmiljöstråket Skånelinjen 
(Per Albin-linjen). 
 
Detaljplanen bedöms inte ha ett betydande intresse för allmänheten, men kan anses 
vara av principiellt intresse. Planområdet är inte specifikt utpekat i översiktsplanen. 
Planen handläggs med utökat förfarande. 
 
Planeringsavdelningen föreslår i skrivelse 2019-09-19 att kommunstyrelsen ska besluta 
uppdra till planeringsavdelningen att upprätta förslag till detaljplan för del av Alnarp 
1:1, Lomma kommun, samt att teckna plankostnadsavtal med sökanden. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25, § 178. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25 § 178 
‒ Skrivelse 2019-09-19 från planeringsavdelningen 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2018-05-16 § 73 
‒ Planområde med ungefärlig avgränsning 
‒ Planeringsförutsättningar – Översiktlig genomgång 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till planeringsavdelningen att upprätta förslag till 

detaljplan för del av Alnarp 1:1, Lomma kommun, samt att teckna 
plankostnadsavtal med sökanden. 

 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 156   KS KF/2013:69 - 214 
 
 

Återkallande av planuppdrag avseende området vid Pilängsbadet 
 
 
Ärendebeskrivning 
Kultur-och fritidsnämnden har 2009-09-28, § 70, beslutat föreslå  
kommunstyrelsen att ge miljö-och byggnadsnämnden i uppdrag att upprätta ny 
detaljplan för området vid Pilängsbadet som omfattar både områdets  
trafiksituation och parkeringsmöjligheter. Kommunstyrelsen beslutade 2009-11- 25,  
§ 275, att uppdra åt miljö-och byggnadsnämnden att efter framställan om och 
erhållande av medel upprätta en ny detaljplan för området vid Pilängsbadet som 
omfattar både områdets trafiksituation och parkeringsmöjligheter.  
 
Kultur-och fritidsnämnden har 2013-05-27, § 38, hemställt att kommunstyrelsen ska se 
över behövliga och nödvändiga detaljplaner för en eventuell utbyggnad av 
Pilängsbadet. Kommunstyrelsens arbetsutskott återemitterade 2014-01-15, § 4, 
ärendet till kultur- och fritidsnämnden för besvarande av frågor enligt 
planeringschefens yttrande. 
 
Kultur-och fritidsnämnden har 2016-03-31, § 27, beslutat föreslå kommunstyrelsen att 
återkalla pågående planuppdrag avseende Pilängsbadet. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott återemitterade 2016-04-20, § 96, ärendet till kultur-och fritidsnämnden 
för komplettering av ärendet med mer underlag inför återkallande av  
planuppdraget.  
 
Kultur-och fritidsnämnden har 2016-06-13, § 60, lämnat följande komplettering som 
svar på kommunstyrelsens återremiss: 
 

Kultur-och fritidsnämnden har inrättat en styrgrupp för arbetet med utveckling av Pilängsbadet. 
Styrgruppen har definierat olika möjligheter att utveckla Pilängsbadet. Möjligheten att försälja 
badet utreds också.  

Det pågår diskussion angående försäljning av Pilängsbadet. Innan en eventuell försäljning är det 
svårt att planera för badets framtid. Framtiden är beroende av vad en köpare av Pilängsbadet vill. 
Trafikplanering och parkering kommer att vara beroende av hur många badande ett framtida bad 
dimensioneras för. Kompletteringen kan därför ej göras innan det är klart vad som händer vid en 
eventuell försäljning. 

 
Kommunstyrelsen beslutade 2016-08-24, § 149, att avslå kultur- och fritidsnämndens 
förslag om återkallande avseende Pilängsbadet och avvakta vidare beslut av kultur- 
och fritidsnämnden. 
 
2019-08-01 såldes badet till Kunskapsporten Pilängen AB. 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 27 (39) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2019-10-02 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

Då badet har fått nya ägare, samt att det sedan planuppdraget gavs skett förändringar 
i relevant lagstiftning, föreslår planeringsavdelningen i skrivelse 2019-09-17 att 
planuppdraget ska återkallas. Planeringsavdelningen konstatarer att om nuvarande 
fastighetsägare önskar påbörja ett planarbete för området har de möjlighet att 
inkomma med en ansökan om planbesked. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25, § 177. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-25 § 177 
‒ Skrivelse 2019-09-17 från planeringsavdelningen 
‒ Bilaga 1: Plankarta gällande Tillägg till stadsplan för del av Vinstorpsområdet, 

Pilängsbadet 
 

Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen återkallar planuppdraget från 2009-11-26 avseende området 

vid Pilängsbadet. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 157   KS KF/2019:277 - 212 
 
 

Yttrande över Staffanstorps kommuns översiktsplan ”Framtidens 
kommun – Livsoas 2039” 

 
 

Ärendebeskrivning 
Staffanstorp kommun har översänt förslag till ny översiktsplan för möjligheten att 
inkomma med synpunkter inför samråd. Staffanstorps nya översiktsplan ”Framtidens 
kommun – Livsoas 2039” blickar 20 år framåt i tiden och bygger vidare på den senaste 
översiktsplanen ”Framtidens kommun – perspektiv 2038”. Till översiktsplanen hör 
även de separata delarna Vår kommun idag som beskriver Staffanstorps kommun idag 
samt en miljökonsekvensbeskrivning. Staffanstorps kommun vill nu i högre grad 
förtäta och växa nära stationer och hållplatser. Kollektivtrafiken förutses bli bättre, 
bland annat genom byggandet av Lunds södra station och utbyggnaden till fyrspårigt i 
Hjärup. Staffanstorp vill låta sina orter växa med målet att år 2039 vara 39 000 
invånare, 15 000 fler än idag. Kommunen behöver planera för att bygga i genomsnitt 
300 bostäder per år för att möta efterfrågan. Huvudorterna Staffanstorp och Hjärup 
förväntas växa mest. Enligt kommunen ska jordbruksmark endast tas i anspråk i en 
mindre del av den planerade exploateringen, i lägen med god anslutning till 
kollektivtrafik. Ett betydande antal bostäder bedöms kunna byggas längs Höje å, i 
närheten av den blivande pågatågstationen vid Klostergården i Lunds kommun.  
 
Samhällsplaneraren har i skrivelse 2019-09-09 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-09-18, § 33. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-09-18 § 33 
‒ Skrivelse 2019-09-09 från planeringsavdelningen 
‒ Skrivelse från Staffanstorps kommun 2019-06-14 
‒ Framtidens kommun Livsoas 2039, del 1 
‒ Vår kommun idag, del 2 
‒ Framtidens kommun Livsoas 2039, Miljöbedömning, del 3 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Yttre godsspår 
Lomma kommun anser det viktigt och angeläget att ett reservat för ett yttre godsspår 
finns med i den framtida planeringen. Godstrafiken på järnväg behöver flyttas ut ur 
tätorterna för att minska buller, risker vid eventuella olyckor samt störningar i 
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tågtrafiken. Lomma kommun ser gärna ett mellankommunalt samarbete kring frågan 
framöver.  
 
Koppling E6-E22 
I sin framtidsbild efter 2039 nämns en ny koppling mellan väg E6 och E22. Lomma 
kommun kommer i sitt kommande samrådsförslag till ny kommuntäckande 
översiktsplan inte att ha med den koppling som finns i dagens översiktsplan. 
Kopplingen utreddes för ett antal år sedan och de deltagande kommunerna Lomma, 
Staffanstorp och Burlöv valde då att inte gå vidare med den. Om Staffanstorps 
kommun vill återuppta arbetet tar Lomma kommun gärna del av arbetet och 
diskussionerna.  
 
Bebyggelse 
Det är viktigt att ny bostadsbebyggelse kan försörjas med god kollektivtrafik. Om inte 
den finns på plats när de nya invånarna flyttar in riskerar man att skapa ett 
bilberoende som senare blir svårt att bryta. Området som föreslås vid Höjebromölla 
riskerar ur den aspekten att bli en solitär utan bra koppling med kollektivtrafik till 
Lund. Ytterligare byggnation längs väg 108 riskerar också att ytterligare försvåra en 
redan idag ansträngd trafiksituation.  Det är dock positivt att förslaget på ny 
översiktsplan innebär att mindre mark tas i anspråk än i tidigare översiktsplan, genom 
att i första hand förtäta befintlig bebyggelse snarare än att bebygga jordbruksmark. 
Fokuset på att förbättra kollektivresor är även positivt för den regionala utvecklingen 
och stärker även MalmöLundregionen. 
 
Mellankommunala vattenfrågor 
Dagvatten, flöden samt vattenkvalitetspåverkande utsläpp är viktiga aspekter att 
hantera i fysisk planering. Det är av vikt att dagvattenfrågan får ta plats i 
planeringsunderlag som denna översiktsplan det skulle vara önskvärt att 
vattenfrågorna utvecklas med avseende på den påverkan som planerad bebyggelse får 
på recipienterna Höje å och Lommabukten. Höje å avrinningsområde är idag ett 
relativt problematiskt område ur planeringssynpunkt att planera 
exploateringsområden i. Detta eftersom ca 10 % av området redan idag är hårdgjort av 
tätorter, jordbruksmarken en av världens bördigaste och Höje å, som är ett relativt 
litet vattendrag, ska hantera stora flödestoppar och föroreningar som kommer från 
såväl tätorternas dagvatten som lantbrukets markavvattning. Flera utredningar som 
gjorts genom åren visar att flera miljoner kubikmeter vatten behöver fördröjas i 
avrinningsområdet med dagens förhållanden och exploateringsgrad. Till detta ska 
läggas den kommande problematik med ökande skyfall och längre perioder av såväl 
torka som nederbörd. Detta ställer stora krav på vattenhanteringen i 
exploateringsområdena om man ska kunna använda marken för så många ändamål 
och med så stora värden som riskeras i ett extremväderscenario. 
 
Inga tydliga ställningstaganden görs i planen kring hur vattenfrågorna ska hanteras. 
Det anges i översiktsplanen att omhändertagande av dagvatten kommer behandlas i 
vidare planering. Det är dock viktigt att kommunens ambitioner vad det gäller 
dagvattenhantering är med redan på översiktlig nivå för att säkerställa att det ges 
utrymme och tyngd i vidare planering och exploatering. Om inte ambitionerna när det 
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gäller dagvattenhantering lyfts upp på översiktsplanenivå är det stor risk att dessa 
frågor hamnar långt ner på agendan när det väl kommer till utbyggnad med resultatet 
att det byggs för tätt utan tillräckligt utrymme för att rena och fördröja dagvatten. Det 
är av vikt att även möjligheten att fördröja och rena dagvatten från befintlig 
bebyggelse ses över.  
 
På några få platser finns det utpekade områden som anses vara viktiga för 
dagvattenhantering. Är dessa områden viktiga för dagvattenhantering från befintlig 
bebyggelse eller nytillkommande bebyggelse? 
 
Det är positivt att Staffanstorp har tagit fram en översvämningsutredning i form av en 
blåplan, men dess slutsatser finns inte integrerade i översiktsplanen, något som då 
förminskar blåplanens betydelse för den fysiska planeringen. 
 
Man skriver i miljökonsekvensbeskrivningen att ”Planen ger även upphov till en positiv 
konsekvens för vattenaspekten genom att mindre mark tas i anspråk med hänsyn till 
bostadsbebyggelse jämfört med nollalternativet och modern dagvattenhantering 
förväntas för tillkommande hårdgjorda ytor.” Att hänvisa en så viktig fråga som 
dagvattenhantering till denna mening gör frågan ännu mer komplex i nästa skede. 
Ingen definition finns kring vad som menas med modern dagvattenhantering, inte 
heller vilka situationer som man förväntar sig ska hanteras. Istället behöver planen 
tydliggöra vilka markanspråk som behövs, inom vilken tidsperiod man tänker sig att 
frågan då är hanterad, vilka visioner man har för att lösa frågan i ett ännu längre 
perspektiv och hur detta ska förvaltas genom hela processen. Detta behöver göras 
med tydliga beräkningar för flöden och förväntad kapacitet av åtgärderna. 
Utgångspunkten behöver vara att planen ska förbättra dagens situation, inte enbart 
minska försämringen som miljökonsekvensbedömningen skriver nu. I 
miljökonsekvensbeskrivningen anges även att de största påverkansfaktorerna, 
gällande näringsämnen, är jordbruket och enskilda avlopp. Enskilda avlopp utgör 
endast en ytterst liten del av näringsbelastningen. Enligt SMHI:s S-Hype tillför enskilda 
avlopp mindre än 1 % av näringen i ån. Störst påverkan har jordbruket och de 
kommunala reningsverken. Andra förorenande ämnen som främst kommer från 
dagvattnet ska också hanteras för att tydliggöra att planen inte påverkar 
vattenkvaliteten negativt. 
 
Det saknas en redogörelse av hur kommunen ska arbeta för att 
miljökvalitetsnormerna för vatten ska uppnås. Eftersom vattenförekomsterna i Höje å 
avrinningsområde såväl som mottagande recipient Lommabukten idag inte uppnått 
god status så behöver alla planer och exploateringar som görs bidra till att 
vattenkvaliteten blir bättre av de tänkta åtgärderna. Detta behöver tydliggöras. 

 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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Yttrande över Fördjupad översiktsplan för Flackarp-Höjebromölla 

 
 

Ärendebeskrivning 
Staffanstorps kommun har tagit fram samrådsförslag till fördjupad översiktsplan för 
området Flackarp-Höjebromölla. Området ligger intill kommungränsen mellan 
Staffanstorps kommun och Lund stads södra delar, i Höje ås direkta närhet. Marken är 
idag jordbruksmark, men Staffanstorps kommun menar att eftersom bostäder räknas 
som ett väsentligt samhällsintresse kan området därför exploateras. Förslaget till 
fördjupad översiktsplan knyter an till dokumentet Strukturbild MalmöLund (2014), där 
ett koppel av regionala utvecklingsnoder pekas ut i ett stråk mellan Brunnshög och 
Hyllie. Den planerade bebyggelsen är tänkt att formas som urbana byar där viktiga 
målpunkter, så som förskola, skola eller matbutik, placeras i centrum. Byarna kan 
variera i storlek och de större byarna servar de mindre. Tanken med att placera 
bebyggelsen vid kanten av Lunds stad är att invånarna i de nya bostadsområdena ska 
ha nära till både Klostergårdens kommande station och det utbud av service som finns 
inne i staden. Kring de urbana byarna ska ett grönt ramverk skapas som är tänkt att 
ansluta till befintliga eller planerade grönstråk. Stråken ses som viktiga både för den 
biologiska mångfalden, men även ur rekreationssynpunkt för tillkommande boende.  
Fullt utbyggt beräknas planområdet kunna inrymma omkring 3 500 bostäder eller 8 
000 personer. 
 
Miljöstrategiska samordnaren har i skrivelse 2019-08-20 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-09-18, § 34. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-09-18 § 34 
‒ Skrivelse 2019-08-20 från planeringsavdelningen 
‒ Skrivelse från Staffanstorps kommun, inkommen 2019-06-14 
‒ Fördjupad översiktsplan Flackarp – Höjebromölla 
‒ Miljökonsekvensbeskrivning till FÖP Flackarp – Höjebromölla. 2019-05-21 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun yttrar sig enligt följande: 

 
Kollektivtrafik 
Området vid Höjebromölla riskerar att bli en solitär utan bra koppling med 
kollektivtrafik till Lund. I planförslaget står att utvecklingen beror på en eventuell 
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tillkomst av ett kollektivtrafikstråk mellan Lund och Staffanstorp. Etapperna är dock 
markerade i kartan som nr 2 och 3. De bör möjligtvis ha någon annan slags markering.  
 
Mellankommunala vattenfrågor 
Höje å avrinningsområde är idag ett relativt problematiskt område ur 
planeringssynpunkt att planera exploateringsområden i. Detta eftersom ca 10 % av 
området redan idag är hårdgjort av tätorter, jordbruksmarken en av världens 
bördigaste och Höje å, som är ett relativt litet vattendrag, ska hantera stora 
flödestoppar och föroreningar som kommer från såväl tätorternas dagvatten som 
lantbrukets markavvattning. Flera utredningar som gjorts genom åren visar att flera 
miljoner kubikmeter vatten behöver fördröjas i avrinningsområdet med dagens 
förhållanden och exploateringsgrad. Till detta ska läggas den kommande problematik 
med ökande skyfall och längre perioder av såväl torka som nederbörd. Detta ställer 
stora krav på vattenhanteringen i exploateringsområdena om man ska kunna använda 
marken för så många ändamål och med så stora värden som riskeras i ett 
extremväderscenario. Planen innehåller en del försök att hantera en del av problemet, 
men större ytor behöver avsättas för vattenhanteringen.  Det är inte heller tillräckligt 
tydligt hur påverkan på dikningsföretaget blir och hur man säkerställer att avrinningen 
till dikningsföretaget inte överskrids i olika scenarios. 
 
Poängteras bör att Höje å är den recipient som tar emot samtligt vatten inom 
planområdet trots att det påstås i planen att enbart delar når ån. Det står även att 
flödet kan behöva begränsas till befintliga dikningsföretags dimension. Detta ska alltid 
ske för att inte deltagare i dikningsföretaget ska påverkas negativt samt att nedströms 
liggande recipienter i detta fall, grundvattenförekomsterna, Höje å samt 
Lommabukten inte ska påverkas negativt.  
 
Det anges i dokumentet att recipient för dagvatten är Höje å, men även Lommabukten 
samt grundvattenförekomster bör anges som recipienter. Detta behöver tydliggöras i 
handlingarna och ett resonemang för att även Lommabukten ska nå god status 
behöver finnas. 
 
Det anges att dagvattenhanteringen kan ske i lågpunkterna i landskapet, men det finns 
inga beräkningar som stärker detta påstående. Vid granskning av den skyfallskartering 
som har gjorts för 100 års regn så är lågpunkterna redan i dagsläget översvämmade, 
hur ska då ytterligare vatten kunna fördröjas här då stora områden kommer 
hårdgöras? Ingen dagvattenhantering är heller utpekad för Höjebromölla. Planen 
behöver tydligare visa vilka vattenvolymer man kan hantera, vilka scenarios detta 
gäller för och hur man säkerställer att detta kan genomföras och förvaltas i hela 
genomförandeprocessen. Gör man inte det kommer problemet att skjutas över till en 
annan part såsom andra fastighetsägare, andra kommuner och även andra 
generationer. Konsekvenserna av det kan vara att ingen ytterligare exploatering blir 
möjlig i området. Utöver en tydligare konsekvensanalys av flöden behöver man också 
visa med konkreta fysiska markanspråk på vilket sätt planen bidrar till att uppnå 
miljökvalitetsnormerna för vatten. Nu står det att man bedömer att riskerna för att 
överskrida miljökvalitetsnormerna minskar. En plan behöver istället öka möjligheterna 
att uppnå normerna. Det är inte heller tillräckligt tydligt hur påverkan på 
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dikningsföretaget blir och hur man säkerställer att avrinningen till dikningsföretaget 
inte överskrids i olika scenarios. 
 
Miljökonsekvensbeskrivningen 
I miljökonsekvensbeskrivningen under rubriken vatten står att enskilda avlopp bidrar 
till 30 % av näringsbelastningen. En källa bör anges då det inte stämmer överens med 
SMHIs modell S-HYPE. Näringspåverkan (nettobelastning 2004-2017) från enskilda 
avlopp utgör endast 0,68 % för kväve och 2,4 % för fosfor och långt under de 30 % som 
angivits. Störst påverkan på näringsbelastningen har jordbruksmark och 
avloppsreningsverken.  
 
I avsnittet ”Vatten - Konsekvenser av nollalternativet”, resoneras det kring kostnader 
för försäkringsskador. Försäkringsskador har ingen påverkan på MKN för vatten. Den 
enda kvalitetsfaktorn för MKN vatten som berörs i miljökonsekvensbeskrivningen är 
näringsämnen. Med bebyggelse tillkommer flera andra förorenande ämnen i större 
grad än vad som görs i dagsläget.  
 
Dessa förorenande ämnen som främst kommer från dagvattnet ska också hanteras för 
att tydliggöra att planen inte påverkar vattenkvaliteten negativt och detta måste tas i 
beaktande redan i skedet med den fördjupade översiktsplanen i enlighet med tidigare 
resonemang. Det är också problematiskt att det upprepade gånger är angivet att 
dagvatten ska fördröjas i befintliga lågpunkter. Med det underlag som finns tillgängligt 
är det inte möjligt att göra en bedömning att befintliga lågpunkter är tillräckliga för att 
fördröja dagvatten från tillkommande bebyggelse i området. Dessutom kommer det 
bli en förändrad flödesregim i och med större andel hårdgjorda ytor. Höje å vid 
Flackarp och Höjebromölla är redan idag påverkat av stora dagvattenutsläpp och 
ytterligare tillkommande dagvatten kan medföra stor påverkan på Höje å på den 
aktuella sträckan samt nedströmsliggande delar av Höje å. Utöver en tydligare 
konsekvensanalys av flöden behöver man också visa med konkreta fysiska 
markanspråk på vilket sätt planen bidrar till att uppnå miljökvalitetsnormerna för 
vatten. Nu står det att man bedömer att riskerna för att överskrida 
miljökvalitetsnormerna minskar. En plan behöver istället öka möjligheterna att uppnå 
normerna. Det är inte heller tillräckligt tydligt hur påverkan på dikningsföretaget blir 
och hur man säkerställer att avrinningen till dikningsföretaget inte överskrids i olika 
scenarios. 

 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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Yttrande över fördjupad översiktsplan för Källby i sydvästra Lund 
 
Ärendebeskrivning 
Lunds kommun har skickat ut fördjupning av översiktsplanen för Källby i sydvästra 
Lund på samråd. Den fördjupade översiktsplanen syftar till att pröva lämpligheten för 
ny blandad stadsdel med bostäder, service och kontor, utveckling av idrotts- och 
rekreationskvaliteter samt ny infrastruktur. Området beräknas rymma 3 000-4 000 
bostäder. 
 
Planeringsavdelningen har i skrivelse 2019-09-12 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-09-18, § 35. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-09-18 § 35 
‒ Skrivelse 2019-09-12 från planeringsavdelningen 
‒ Underrättelse om samråd för Fördjupning av översiktsplanen för Källby i sydvästra 

Lund, inkommen 2019-08-26 
‒ Fördjupad översiktsplan för Källby i sydvästra Lund, Samrådshandling, daterad 

2019-05-16 
‒ Miljö- och hälsokonsekvensbeskrivning för Fördjupad översiktsplan för Källby i     

sydvästra Lund, Samrådshandling, daterad 2019-05-16 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Lomma kommun har tagit del av fördjupning av översiktsplanen för Källby och lämnar 
här synpunkter på främst de vattenrelaterade frågorna. Kommunen som starkt berörs 
av planen verkar inte ha fått samrådsförslaget för yttrande? Detta trots att kommunen 
även har bidragit med finansiella medel för att utveckla Höje-å dalen till gagn för Lunds 
kommuninvånare. Lomma kommun är dessutom särskilt berörd av översvämnings-
problematiken och den påverkan som vattenhanteringen har på grundvattnet, ån och 
Lommabukten. 
 
Höje å avrinningsområde är idag ett relativt problematiskt område ur 
planeringssynpunkt att planera exploateringsområden i. Detta eftersom ca 10 % av 
området redan idag är hårdgjort av tätorter, jordbruksmarken en av världens 
bördigaste och Höje å, som är ett relativt litet vattendrag, ska hantera stora 
flödestoppar och föroreningar som kommer från såväl tätorternas dagvatten som 
lantbrukets markavvattning. Flera utredningar som gjorts genom åren visar att flera 
miljoner kubikmeter vatten behöver fördröjas i avrinningsområdet med dagens 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 35 (39) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2019-10-02 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

förhållanden och exploateringsgrad. Till detta ska läggas den kommande problematik 
med ökande skyfall och längre perioder av såväl torka som nederbörd. Detta ställer 
stora krav på vattenhanteringen i exploateringsområdena om man ska kunna använda 
marken för så många ändamål och med så stora värden som riskeras i ett 
extremväderscenario.  
 
Vattenkvalitet och översvämningsfrågor 
Det är positivt att Källby dammar vid reningsverkets flytt omvandlas och används med 
syfte att rena och fördröja dagvatten. Att då hantera delar av klimatanpassningen så 
som planen för vissa ställen gör är svårt att förstå. Varför gör man skyfallsgator som så 
snabbt och kraftfullt som möjligt ska skölja alla föroreningar rakt ner i Höje å för vissa 
av stråken? Och även bredda över dammarna för att vid riktigt kraftiga väderlägen 
ytterligare öka på problematiken? Dammarna kommer att ha mycket begränsad 
fördröjningskapacitet i förhållande till de mängder vatten ett skyfall kan generera. 
Detta kommer att drabba såväl ån som nedströms liggande verksamheter mycket hårt. 
Istället borde planen tillse att alla skyfallsgator först silas ut över annan mark 
(parkmark eller dylikt) för att på så sätt fördröjas och renas innan det når ån eller 
dammarna.  
 
Under dagvatten och skyfallshantering står det under rubriken högvatten att 
”naturområdena kring Höje å utvecklas med utrymme för att för att låta Höje å 
svämma över vid högvatten”. Höje å kan redan idag svämma över på platsen så detta 
borde mer handla om att svämzonerna ska bibehållas. Det står även att Källby 
dammars volym kan användas för att ta hand om Höjeåns högvatten. Hur ska detta gå 
till då ån ligger betydligt lägre än dammarna? 
 
Miljö- och hälsokonsekvensbeskrivningen 
För att vara trovärdigt behöver konsekvensbeskrivningens nollalternativ utgå från 
dagens situation utan plan och inte en tänkt, fiktiv situation som gällande ÖP innebär. 
Det är viktigt att använda konsekvensbeskrivningen som det hållbarhetsverktyg som 
lagstiftaren avsett. 
 
Under rubriken ”Vatten” anges att alternativ 1 och 2 innebär obetydande 
konsekvenser för översvämningar med anledning av att det inte kommer bebyggas 
inom strandskyddat område. Man bedömer alltså enbart risken att ån påverkar den 
nybyggda miljön och bedömer inte planens påverkan på ån och tillkommande flödens 
påverkan på nedströms (och uppströms) liggande verksamheter och marker. Vid 
beaktande av översvämningars påverkan av utbyggnadsalternativen måste även 
nedströms liggande områden inkluderas. I konsekvensbeskrivningarna finns inte heller 
ökad översvämningsrisk med p g a att svämplanet tas i anspråk. Man ska också komma 
ihåg att enbart en del av verkligheten beskrivs genom en översvämningskartering. Om 
alternativ 1 och 2 innebär en större hårdgörningsgrad i framtiden och det inte finns 
tillräckligt magasineringsutrymme kommer utbyggnaden också att ha en negativ 
inverkan på översvämningar.  
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Då dammarnas fördröjningskapacitet vid skyfallsscenarier är mycket begränsad kan 
det inte heller vara en korrekt bedömning av konsekvenserna för översvämning som är 
gjord i konsekvensbedömningen.  
 
Konsekvenserna av låg vattenföring i ån p g a flytten av reningsverket nämns inte med 
ett ord. Detta kommer att få stora konsekvenser för ån, särskilt sommartid. Det gör 
också att de föroreningar som kommer ut med dagvattnet leder till betydligt högre 
koncentrationer av föroreningar i ån än vad som är fallet idag. Detta måste synliggöras 
och planen måste utveckla förutsättningarna för att hantera detta framöver. 

 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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Yttrande över Skånetrafikens förslag till framtida kollektivtrafik i 
Lomma kommun 
 
Ärendebeskrivning 
Skånetrafiken har gjort en sammanställning av vad de anser är åtgärder som behöver 
genomföras för att, med 2025 som målår, skapa ett stabilt och väl använt 
kollektivtrafiksystem längs Lommabukten. Under 2019 och 2020 ska det trafikavtal 
som Lomma kommun ingår i upphandlas med trafikstart 2021. Det brådskar därför 
med att komma överens med Skånetrafiken om vilka förändringar som ska 
genomföras. Redan i augusti 2020 blir dock linje 137 (Bjärred-Lund) och 139 (Lomma-
Lund) påverkade eftersom då startar spårvägstrafiken i Lund mellan Lund Central och 
Brunnshög. Alla regionbusslinjer kommer då att kortas och få Lund C som slutstation 
istället för som idag universitetssjukhuset. Vid Lunds central är det trångt och 
regionbussarna kommer därför inte att ges möjlighet att reglera tid där. Det måste i 
stället göras vid andra ändhållplatsen, dvs i Lomma och Bjärred. I Lomma finns, fram 
till ombyggnaden av Lomma centrum, möjlighet för bussarna att reglera. I Bjärred 
anser inte Skånetrafiken att det finns någon bra reglerhållplats eftersom linje 137 kör i 
en slinga och det därför ständigt finns passagerare i bussen. Andra kollektivtrafik-
satsningar som påverkar Lomma kommun är öppnandet av Lomma station i december 
2020, med timmestrafik till och från Malmö, öppnandet av Burlövs Central-station 
2023/2024 och öppnandet av tågstationen i Flädie 2025. 
 
Planeringsavdelningen har i skrivelse 2019-09-09 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-09-18, § 37. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2019-09-09 från planeringsavdelningen 
‒ Analys Lund Väster och Öster 2013-2018, daterad 2019-09-04 
‒ PM Bjärred, Framtida trafikering och infrastruktur, daterat 2019-09-04 
‒ Protokoll från kommunstyrelsen 2005-12-14 § 279 
‒ Avsiktsförklaring avseende högklassigt busstråk längs Lommabukten, daterad  

2008-06-18 
‒ Skrivelse från Skånetrafiken, daterad 2005-11-29 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Lomma kommun anser att det material som Skånetrafiken presenterade kort innan 
och under sommaren 2019 är alldeles för omfattande och kom för sent för att 
kommunen skulle hinna arbeta ordentligt med underlaget. Tiden är knapp eftersom 
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trafikavtalet ska upphandlas under 2020 och underlaget ska vara klart innan dess. Så 
här pass omfattande förändringar behöver föregås av ett fördjupat arbete hos både 
Lomma kommun och Skånetrafiken. Samarbetsklimatet parterna emellan riskerar att 
försvåras med en sådan hantering av viktiga kollektivtrafikfrågor.  
 
Av materialet att döma ser Skånetrafiken främst till arbetspendlare och där det finns 
möjlighet att ta marknadsandelar från bilresenärer. Som en kommun måste vi ha ett 
bredare perspektiv och ta hänsyn till olika grupper i samhället och bevaka att 
kollektivtrafiksystemet fungerar för det stora flertalet och inte bara en viss grupp 
resenärer. Flera av de för-ändringar som Skånetrafiken vill göra inför upphandlingen 
av ett nytt trafikavtal är av en sådan art att de försämrar tillgängligheten till 
kollektivtrafiken, något som är oacceptabelt när hela samhället behöver ställa om till 
ett hållbart resande.  
 
Lomma kommun vill därför uttrycka ett djupt missnöjde med följande av 
Skånetrafikens förändringar.   
 
Linje 137 
Att Skånetrafiken vill dra in slingan som linje 137 kör i Bjärred är oacceptabelt. Slingan 
är av största betydelse ur ett samhällsperspektiv då den har ett stort 
upptagningsområde och används bland annat av resenärer som kan ha svårigheter att 
ta sig till Bjärreds cent-rum för att stiga på bussen, resenärer med barnvagn eller 
rollator. Det är i högsta grad angeläget att slingan finns kvar för att möjliggöra 
pendling med kollektivtrafik för boende i mellersta och norra Bjärred. Utan slingan 
skulle större delen av orten stå utan kollektivtrafik, vilket försvårar mycket för de som 
väljer bussen framför bilen. Turtätheten är betydelsefull men tillgängligheten är av 
största vikt för att boende i Bjärred inte ska välja bort kollektivresandet.  
 
Slingan fyller också en viktig funktion för resandet inom Bjärred samt för att 
möjliggöra en koppling mellan linje 137 och linje 132. 
 
Lomma kommun vill dessutom att Skånetrafiken ska säkra byten mellan buss och 
spårväg i augusti 2020 när regionbussarna slutar trafikera universitetssjukhuset för att 
istället få Lunds Central som slutstation. Ett byte mellan färdmedel kan upplevas som 
enkelt för den som inte har nedsatt rörelseförmåga, men för den som har någon 
funktionsnedsättning, har mycket bagage eller barnvagn kan en omstigning vara 
besvärlig.  
 
Linje 133 
Det är mycket olyckligt att Skånetrafiken vill minska ner på antalet avgångar på linje 
133 eftersom den är en viktig pendellinje mot Malmö. I december 2020 startar 
visserligen tåg-trafiken med stopp i Lomma tätort men med endast en avgång per 
timme. Att då dra ner på busstrafiken försvårar för de som vill resa hållbart till Malmö. 
Kommunen vill att Skånetrafiken och Trafikverket möjliggör så att tågen kan gå i 
halvtimmestrafik på morgnar och eftermiddagar. Det är dessutom mycket viktigt att 
SLU Alnarp även fortsättningsvis har en direktkoppling med kollektivtrafiken till 
Malmö. Många studenter reser dagligen med linje 133 från Malmö men även anställda 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 39 (39) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2019-10-02 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

på Alnarp samt besökare. Att hänvisa resenärer till ett byte på den kommande Burlöv 
C är inte rimligt och kommer att försvåra för de som idag reser med buss på sträckan. 
Från 2023/2024, då alla linje 133/139 ska vända på Burlöv C och fram till att 
halvtimmestrafik inleds på Lommabanan år 2026, betyder därför Skånetrafikens 
förslag att busskopplingen Lomma – Malmö C upphör och resenärer hänvisas till byte 
på Burlöv C. Detta innebär en stor försämring av turutbudet jämfört med dagsläget. 
 
Linje 132 
Kommunen vill att linje 132 Löddeköpinge - Borgeby - Bjärred - Malmö får en ny 
körväg inne i Malmö. Efter hållplats Paulibron vill kommunen att linje 132 trafikerar 
Malmö C och därefter kör mot slutstationen Södervärn. 
 
 
______________________ 
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